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中文摘要中文摘要中文摘要中文摘要::::目的: 对比不同提取方法对延灯滴丸中灯盏乙素的提取效果。 方法: 以灯盏乙素含量和出膏率为考察指标,分别采用L

16
(45)正交试验法,U

10
(106),U

4
(54)均匀试验法优化乙醇回流、超声波提取及闪式提取的最佳工艺。并对比延灯滴丸中灯盏乙素

的提取效果。 结果: 乙醇回流、超声波提取及闪式提取3种方法的灯盏乙素平均含量分别为3.26%,2.61%,2.15%;平均出膏率分别
为26.23%,14.02%,19.2%。 结论: 采用乙醇回流法提取时灯盏乙素含量及出膏率最高,为延灯滴丸的提取方法优化提供理论依
据。

中文中文中文中文关键词关键词关键词关键词::::闪式提取  超声  延灯滴丸  灯盏乙素
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AbstractAbstractAbstractAbstract::::Objective: To compare extraction effect of scutellarin from Yandeng dripping pill by different 
extraction methods. Method: With the content of scutellarin and yield of extract as indexes,optimum extraction 

technology of ethanol refluxing, ultrasonic extraction and flash extraction were investigated by L
16
(45) 

orthogonal test,U
10
(106)and U

4
(54)uniform-designed experiments,respectively.And compared extraction capability of 

scutellarin from Yandeng dripping pill. Result: The average contents of scutellarin with ethanol refluxing 
method, ultrasonic extraction method, flash extraction were 3.26%,2.61%,2.15%;And average extraction ratio were 
26.23%,14.02%,19.2%. Conclusion: The content of scutellarin and extraction ratio was the best by ethanol 
refluxing,it provided theoretical basis for extraction method of Yandeng dripping pill.
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